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Аннотация 

В статье исследуется период трансформации французской христианской демокра-

тии в 60-е годы XX в.: возникновение новых структур, идейная эволюция, политиче-

ская стратегия. Прослеживаются взаимоотношения христианской демократии с основ-

ными политическими течениями – голлизмом и социализмом, реакция христианских 

демократов на крупные политические кризисы во Франции, роль центра в политиче-

ской жизни, внутренние проблемы функционирования христианской демократии. 
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Summary 

D.V. Shmelev. French Christian Democracy in the 1960s: Problems of Transformation. 

The paper deals with the transformation of the French Christian democracy in the 1960s: 

the emergence of new structures, ideological evolution, and political strategy. The relationship 

between Christian democracy and the main political currents (Gaullism and Socialism), reaction 

of the Christian Democrats to the major political crises in France, role played by the center 

in political life, and inner problems in the functioning of Christian democracy are observed. 

Keywords: Christian democracy, Gaullism, “Democratic Center”, J. Lecanuet, Fifth Re-

public. 
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